
 Viiratsi vallavo-
likogu ja -valitsuse 
liikmed ning küla-
vanemad pärast sep-
tembrikuist istungit
VEIKO JÜRISE fotod

Viiratsi Vallavolikogu aastatel 2005—2009

Käesolev kirjutis 
on statistiline kok-
kuvõte Rahvaliidu 
juhitud vallavoli-
kogu kolmandast, 
seekord nelja-aasta-
sest valitsemisajast. 
Loodan, et see kok-
kuvõte  aitab  valijat 
valiku tegemisel to-
hutu arvu (129) kan-
didaatide hulgast, ja 
kui mitte seda, siis vähemalt jõuda aru-
saamisele, et valimistel tuleb osaleda.

Valimisperioodil toimus 43 korralist 
istungit ja üks erakorraline istung 2006. 
aasta septembris seoses esindaja valimi-
sega vabariigi presidendi valimiskokku. 
Üks istungipäev kuus ei tundu sugugi 
palju, kuid nelja aasta jooksul teeb see 
kokku kahe kuu tööpäevad, millele li-
sandub töö komisjonides, fraktsioonis ja 
eestseisuses. See on suur koormus, mille 
17-liikmeline volikogu on endale vabal 
tahtel võtnud.

Volikogu liikme osavõtt istungitest 
on tema töö põhiline mõõdetav näitaja. 
Saavad ju siin otsused oma seadusliku 
jõu. Nii nagu kahel eelneval, olen ka 
sellel valimisperioodil juhatanud kõiki 
volikogu istungeid.

Kui üle-eelmist (1999—2002) aruan-
net esitades võisin tuua eeskujuks viis 
volikogu liiget ühe puudumisega ja eel-
misest (2002—2005) isegi kuus volikogu 
liiget, kes olid osalenud kõigil volikogu 
istungitel, siis viimasel nelja-aastasel 

valimisperioodil olid ühe puudumisega 
parimad Mati Leemet ja Roland Tulik.

Keskmine osalusdistsipliin võrreldes 
eelmise perioodiga (alla ühe) on lan-
genud 1,4 puudumiseni istungi kohta, 
kuid on veel siiski väga hea näitaja. 2008. 
aasta septembriistung oli must päev oma 
kuue puudujaga. Neli puudujat oli kolm 
korda,  kolm kaks korda, kaks puudujat 
üheksa ja üks puuduja kuusteist korda. 
Kolmteist korda on volikogu töötanud 
täiskoosseisuga. Kroonilisi puudujaid 
pole olnud.

Volikogu istungid on kulgenud ladu-
salt mitte ainult hea osalusdistsipliini, 
vaid ka nende hea ettevalmistamise tõt-
tu. Siin on oma töise panuse istungite-
vahelisel ajal andnud tervishoiu- ja sot-
siaalkomisjon eesotsas Ülle Gurjeviga, 
haridus- ja kultuurikomisjon (Enna 
Lond), eelarve- ja maaelukomisjon (vo-
likogu aseesimees Mati Leemet), revisjo-
nikomisjon (Peeter Raud), fraktsioonid 
“Rahvaliit” (Astra Jamnes) ja “Avatud 
Viiratsi” (Kaupo Kase ja Roland Tulik).

Kõik eespool nimetatud komisjoni-
de ja fraktsioonide esimehed osalevad 
eestseisuse töös ja neil on kaalukas roll 
volikogu istungite ettevalmistamisel.

Rohke osalejate arvu tõttu toimuvad 
volikogu istungid juba alates 2003. aasta 
maikuust iga kuu viimasel neljapäeval 
algusega kell 15 Viiratsi Algkooli saalis.

Volikogu istungile on kutsutud ja 
osalevad sõnaõigusega vallavalitsuse 
liikmed, külavanemad ja mittetulun-
dusühingute esimehed. Kutsutute hul-

gas on keeruline statistikat teha, sest 
ainult neli külavanemat on töötanud 
kogu nelja-aastase perioodi. Viimastest 
Vasara külavanem Heidi Mäetagas on 
ainult ühe puudumisega astunud ühte 
sammu parimate volikogu liikmetega, 
kuid samas Jõeküla külavanem Ilmar 
Mikk ei ole osalenud 2009. aastal mitte 
ühelgi istungil. Samuti aprillis Kibeküla 
külavanema ametisse valitud Riho Hint 
pole kordagi istungile jõudnud. Märki 
nende heast tervisest näitab aga kandi-
deerimine lähenevatel valimistel.

Traditsiooniliselt on juunikuus olnud 
väljasõiduistung. 2006. ja 2007. aastal oli-
me Rebaste külas Ants Jürissare Kasearu 
talus, 2008. aastal Tänassilma rahvama-
jas ja 2009. aastal Ruudikülas külaplatsil. 
Väljasõiduistungid on veel toimunud 
Uusna külamajas, Valma infopunktis, 
Viiratsi lastekodus ja kaks korda Viiratsi 
lasteaias “Rüblik”. Aitäh kõigile võõrus-
tajatele pakutud võimaluse eest!

Volikogus toimuv on lugejani jõud-
nud “Kuukirja” vahendusel. Käesolevast 
aastast suhtlen volikogu liikmete ja is-
tungile alaliselt kutsututega interneti 
vahendusel.

Enim päevakorras olnud teemad: 
26 korda eelarvega seonduv, 18 korda  
detailplaneeringud, 15 korda jäätme-
majandus, 13 korda hoonestusõiguse 
seadmine, 12 korda ühisveevärk ja -ka-
nalisatsioon, 11 korda arengukava jne. 
Sellesse aega  langes olulisema doku-
mendi, üldplaneeringu menetlemise 
lõpetamine. See dokument sai kindlasti 

selline, mille alusel me 
tahaksime siin elada.

Tänan vallavoliko-
gu liikmeid koostöö 
eest ja soovin edu 
uuele valitavale koos-
seisule valla arengu 
edasiseks tagamiseks!

Leemet Lõo,
Viiratsi Vallavolikogu 

esimees

 Leemet Lõo
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Vaadati läbi arengukava

Viiratsi Vallavolikogu eelmise aasta 27. 
märtsi määrusega kinnitatud ning mul-
lu 25. septembri ja tänavu 26. veebrua-
ri määrustega muudetud Viiratsi valla 
arengukavva aastateks 2008—2013 viidi 
sisse muudatusi.

 Arengukava sotsiaalhoolekande osast 
arvati välja mõte ehitada endisesse laste-
kodu hoonesse hoolekandekeskus, sest 
hoone anti Viljandi linnale.  Jäätmekäit-
luse osast läks välja punkt, milles oli 
kirjas biolagunevate jäätmete kogumis-
punkti loomine. Jäätmeid tekib vähe ja 
need võib lisada olmejäätmete hulka.

Täpsustati Viiratsi sotsiaalkorterite 
maja edasist arendamist lähtuvalt sellest, 
et hoone on antud Viiratsi Puuetega Ini-
meste ja Üksikvanemate Ühingule tasuta 
rendile. Lisati punkt, milles nähakse ette 
Viiratsi rahvamaja katuse vahetus. Täp-
sustati Kalmetu kooli renoveerimiseks 
ning  ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni re-
konstrueerimiseks kuluvaid summasid. 
Lisati Vana-Võitu staadioni ehitus.

Pata karjääri osas tehti muudatus sel-
les, et karjääri ei likvideerita, vaid soo-
vitakse edasi kasutada.

Eelarve täitmisest

 Eelarve täitmisest ülevaadet andes 
tõdes vallavanem Väino Luik, et prae-
gust ja järgmist vallavalitsust mõjutab 
varasematest aastatest tunduvalt kesi-
sem eelarve. Vähemasti on lubatud, et 
üksikisiku tulumaksu osa omavalitsustel 
järgmisel aastal enam ei vähendata.

Valla infokandja «Kuukiri» ilmub vär-
vilisena, meeldides sel kujul lugejatele, 
seda oodatakse. Selle muutmine värvi-
lisest must-valgeks annaks samuti paar 
tuhat kokkuhoidu kuus, kuid vallava-
litsus peab õigeks jätkata lehe väljaand-
mist värvilisena.

50 000 krooni on planeeritud tervise-
radade rajamiseks. Muu hulgas luuakse 
turvaline ligipääs ümber Viljandi järve 
kulgevale terviserajale. Viiratsisse ehita-
takse laululava, mille juurde on edaspidi 
vaja ka valvekaameraid. Tuletõrje veevõ-
tukohad hoitakse ligipääsetavad. Viirat-
sisse on paigaldatud bussipaviljon.

Viljandimaa Omavalitsuste Liidus 
KOIT-kava II vooru taotluste heakskiit-
mise korral saab rahastatud ka Viiratsi 
lasteaia II järjekorra ehitus. Karuputke 
tõrjutakse hoolega, enim on tulemust 
märgata Uusna kandis. Kahjuks on palju 
koldeid veel hävitamata.

Vana-Võidu tee, mis kulgeb õunaaia 
kõrvalt spordibaasist mööda, tuleb välja 
ehitada, sest edaspidi kooli juurest enam 
autoga läbi ei pääse. Teehooldustehnika 
on õnneks olemas. Sügisel höövelda-
takse teid veel neljandat korda. Tänu 
höövlile on teede olukord tunduvalt 
paranenud.

Tustist Tartu maanteeni plaanitud 
tänavavalgustus jääb rahapuudusel 
tegemata ja tehnoküla rajamine halva 
majandusolukorra tõttu seisma.

Hoolekandekeskuse müük

Paar kuud tagasi räägiti vallavalitsu-
se tegevuse ülevaates avaldusest, milles 
soovitakse otsustuskorras võõrandada 
Viiratsi hoolekandekeskus. Vallavalitsus 
jõudis selles konsensusele. Pindi Kinnis-
vara hindas objekti väärtuseks 1,9 miljo-
nit krooni, kuid lisas, et lähiaastal tuleb 
sellesse investeerida vähemalt miljon.

Vallavalitsus pole nõus, et objekt 
müüakse otsustuskorras, vaid eelläbi-
rääkimistega enampakkumisel (isik, kes 
avalduse kirjutas, ei tarvitse olla ainuke 
pakkuja). Pindi Kinnisvara arvates ku-
lub selle objekti müümiseks paar aastat. 
Alghinnaks pakutakse miljon krooni. 
Hoone jääkväärtus on 160 000, masinad-
seadmed 116 000, auto 148 000 (liising) 
ja maa maksumus 25 000, põhivara mak-
sumus kokku 448 000 krooni. Käibevara 
kasutatakse ja seda on raske hinnata.

Uuele omanikule läheksid üle kõik 
hoolekandekeskusega seotud kohustu-
sed ja õigused: jätkata teenuse osutamist 
viie aasta jooksul, garanteerida vallale 
üks tasuta koht viie aasta jooksul. Hind 
Viiratsi valla klientidele peaks olema 
madalam maakonna keskmisest, tööta-
jate töölepingud ja neist tulenevad ko-
hustused tuleb uuel omanikul samuti 
üle võtta.

Praegu viibib hoolekandekeskuses 8 
valla inimest, 2 hoolt vajavat eakat ela-
vad mujal (Tarvastus ja Valga maakon-
nas).

Kaugküttest

14. septembril vastasid Viiratsis küsi-
mustele soojatootjad.

«Fortumi» juttu pidas rahvas üldsõna-
liseks ja ümmarguseks. «Avoterm» kütab 
Vana-Võidus, lubades muinasjutulist 5-
protsendilist trassikadu, mis pole majan-
duslikult võimalik. Aga nad on teinud 
taotluse Keskkonnainvesteeringute Kes-
kusele, et rajada Vana-Võitu uued tras-
sid. Kutsekool plaanib tulevikus maa- ja 
õhkkütet ning päikesepatareisid, aga 
kõrval asuvaid maju nendega ei küta. 
Seega tuleb investeerida ka senistesse 
kehvadesse trassidesse.

Positiivsena jäi kõlama kokkuvõte: 
nii kõrgeks kui eelmisel aastal selle talve 
soojahind ei lähe.

Konkurentsiameti peaspetsialist Riina 
Randma andis rahva küsimustele vastu-
seid, mida varem pole saadud. 

Viiratsi Algkooli arengukava

Algkooli direktor Külli Saat lausus, et 
aastate 2009—2012 arengukava tegemi-
ne on diskussioonide tõttu hilinenud: 
vallas on hariduse alal olnud palju lah-
tisi otsi. Lapsevanemad on kaalunud 
põhikooliks kasvamise võimalust, sest 
algkoolilaps peaks saama hariduse ko-
duses keskkonnas. Kool arvab, et jää-
dakse pigem tugevaks algkooliks.

”Arengukava sisaldab seda, mida lap-
sega teha, jutt käib ümber kasvatustöö,” 

VOLIKOGUS 24. septembril ütles Külli Saat ja nentis, et majandussu-
rutise aeg on kooli eelarvet pigistanud. 
Võimalik on koosseisu vähendamine 
(sündimuse kahanedes õpilaste arv 
langeb). Koolis on 81 last. Viiratsi kool 
võib selle üle uhke olla, Eesti algkoolid 
on enamasti 40 lapsega.

Tuntakse end hästi, haridusosakon-
na kontrollidele on end näidatud heast 
küljest, pole klassikordajaid.  Tehakse 
õpiabiplaane ja toimivad tugisüstee-
mid. Märgatakse andekaid ja eri andeid, 
marakratt on tihti erilise andega. Lap-
sevanemaga lepitakse kokku koostöös. 
Ka huvitegevuses ollakse tublid: suvi-
sel tantsu- ja laulupeol olid Viiratsi kooli 
lapsed ainsad valla esindajad.

100 protsenti kaadrist on kvalifitseeri-
tud töötajad. Poiste tööõpetuse õpetaja 
on laenatud Võhmast.

Vallavalitsuse info

Kalmetu kooli ehitus käib, direktor 
Andres Savi sõnul on juba nii palju lam-
mutatud, et peaks midagi uut hakkama 
kerkima. Probleeme lahendatakse töö 
käigus. Kooliaasta algus läks normaal-
selt: neli klassi õpib rahvamajas ja üks 
klass raamatukogus, kuid õppetöö su-
jub.

KOIT-kava II vooru taotlusena esitab 
maavanem Viiratsi lasteaia juurdeehitu-
se II järgu heakskiitmiseks. Jäätmeveo 
hange on algatatud, võitja selgitamine 
jääb oktoobrisse. Uues elamurajoonis on 
tänavavalgustusest osa pirne välja lülita-
tud seal, kus tegevust pole. Hasartmän-
gunõukogule tehti taotlus saada raha 
Viiratsi rahvamaja katuse remondiks.

Palga 10-protsendiline kokkuhoid on 
allasutustega kokku lepitud, lasteaeda-
de töötajate suhtes veel läbirääkimine 
käib.

Toetuste maksmisel jäädakse eelneva 
süsteemi juurde, ainuke muudatus on 
see, et huvikoolis käivatele lastele maks-
takse ringitasu ainult ühe ringi eest. Val-
lale läheb näiteks Viljandi spordikoolis 
käiv laps maksma 7000, muusikakoolis 
24 000 krooni aastas.

Lühidalt olulisest

Kinnitati valimisjaoskonnakomisjoni-
de koosseis.

Asutuste ühtse asjaajamiskorra keh-
testamine delegeeritakse Viiratsi Valla-
valitsusele.

Valla omandisse taotletakse Vana-Või-
dus asuv reoveepumpla teenindusmaa 
(35 m², tootmismaa), mida haldab hari-
dus- ja teadusministeerium. Soovitakse 
maa tasuta üleandmist vallale.

Otsustati anda tasuta Viiratsi Vallava-
litsusele kuuluvale Viiratsi Veevärgile 6,8 
miljoni krooni maksvad viimastel aas-
tatel ehitatud vee- ja kanalisatsiooniob-
jektid. 100 000 krooni läheb osakapitali 
suurendamiseks ja ülejäänud summa 
ülekursiks.

Kokkuvõtte volikogu nelja aasta tööst 
tegi volikogu esimees Leemet Lõo. Seda 
saab lugeda tänase «Kuukirja» esile-
helt. Maret Lina
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VALLA ARENG 
ON STABIILNE

Sügis on jõudnud oma õigustesse: 
värvib kõik puud ja põõsad kirjuks ja 
varsti langetab ka lehed, saak saab salve 
ja käes on aeg valmistuda talveks.

 21. septembril kooskõlastas Viljandi-
maa Omavalitsuste Liidu vanematekogu 
KOIT-kava teise vooru toetuste jaotuse. 
Meie vallast oli esitatud taotlus Viiratsi 
lasteaia juurdeehituse teisele järjekor-
rale, et mahutada kaks lasteaiarühma. 
Nüüd tuleb juurdeehituse eskiislahen-
dus veel üle vaadata ning siis projektee-
rima ja ehitama hakata, et hoone 2010. 
aasta sügiseks valmis oleks.

Sel suvel saavad valla teed neli korda 
üle hööveldatud. Olen veendunud, et 
need on paremas seisus kui eelnevatel 
aastatel. Viiratsis said septembrikuus 
osaliselt pinnatud Nooruse, Sakala ja 
Sõpruse ning Vana-Võidus puiestee tä-
navad. Lähipäevil parandame ka asfaldi-
auke ja korrastame purustatud kruusaga 
tänavaääri.

Viiratsis puudub vabaõhuürituste 
korraldamise koht. Selle probleemi la-
hendab laululava,  mis valmib 2010. 
aasta suvel. Laululava ehitatakse de-
tailplaneeringu kohaselt ülemise tiigi 
äärde. Selle projekti sees tehakse korda 
ka suur osa Viiratsi koolimaja tagusest 
pargist mõlemal pool tiikidesse voolavat 
oja. See kõik läheb maksma üle miljoni 
krooni, millest valla raha kulub 100 000 
krooni ringis. Aleviku rahvas saab selle-
ga mõnusa vaba aja veetmise koha.

Peagi on kohalike omavalitsuste vali-
mised. Meie valla inimestel tuleb samuti 
otsustada, keda soovitakse näha valla-
volikogus ja valda juhtimas. Sel korral 

TUSTI KÜLA 
SUVI MÖÖDUS 

TEGUSALT
Juba mõnda aega oli külaselts pi-

danud plaani korraldada paisjärve 
ääres õhtumuusika kontsert. See saigi 
27. juunil teoks. Kontserdihuvilistele, 
keda oli kokku tulnud üle ootuste pal-
ju, esinesid segakoor «Koit», Kalmetu 
kooli vilistlaskoor ja laululapsed. Neid 
juhendas meie küla elanik Allar Jakob-
son.

Kontserdi kordaminekule aitasid 
kaasa peale külaseltsi liikmete paljud 
teisedki. Siinjuures tänan abilisi And-
rus Jõemaad (varustab üritusi vooluga), 
Pille Sihverit (õhtu juht), «Arnikat» (ilu-
tulestiku eest), Aimar Meremaad (paa-
dimees), Marika Riitmuru (maitsvad 
koogid) ja Meelis Utti (helitehnika).

Heast küljest näitas ennast ka ilm, 
lõpetades kontserdi alguseks vihma ja 
pakkudes looduse vaatemängu. Suur 
tänu kõikidele esinejatele ja eespool 

mainimata abilistele!
Kindlasti ei jää see kontsert viima-

seks paisjärve ääres!
Nädal pärast kontserti kogunesid 

küla praegused ja endised elanikud 
paisjärve äärde esimesele külapäeva-

le. Ühiselt veedeti aega hiliste öötun-
dideni. Päeva juhtis ja tantsumuusika 
eest hoolitses Margus Kastor koos oma 
kaaslastega.

Kalle Riitmuru,
Tusti külavanem

 Lõbus hüppenöörimäng külapäeva ajal KALLE RIITMURU foto

  Vallavanema veerud  

kandideerib meil volikogusse 129 ini-
mest — 7,6 inimest ühele kohale. See tä-
hendab suurt konkurentsi isegi vabariigi 
ulatuses ja näitab, et meie vallas on palju 
aktiivseid inimesi, kes on huvitatud val-
la arengu ja igapäevaelu suunamisest ja 
korraldamisest.

 Viimastel aastatel on valla areng 
olnud stabiilne ning on tehtud palju 
ettevalmistusi, et see oleks ka edaspi-
di nii. Viimase nelja aasta jooksul val-
misid Valma infopunkti peahoone ja 
muuseumi hoone, Uusna külamaja, 
Vana-Võidu ja Viljandi vaheline vee- ja 
kanalisatsioonitrass ning Viiratsi lasteaia 
esimene järjekord. Valmasse ja Uusnasse 
rajati tänavavalgustus, mitu teelõiku sai 
mustkatte, parandati paarkümmend ki-
lomeetrit kruusateid, soetati ajakohane 
teehooldustehnika jne. Suuri jõupingu-
tusi on nõudnud Viiratsis uue elamura-
jooni väljaehitamine. Praegu on enamus 
kommunikatsioone valmis ja seal saab 
normaalselt elada. Usun, et Viiratsi ale-
viku rahvas on rahul uue kaubandus-
keskuse, perearstiruumide ja sidejaos-
konnaga.

Eelarve koostamisel on vallavalitsus 
alati lähtunud põhimõttest, et tulusid ei 
planeerita liialt optimistlikult. Seetõttu 
võime täna öelda, et 2009. aasta eelarve-
tulud laekuvad planeeritud mahus.

Vallavalitsus on toetanud meie õpi-
lasi koolitoidu, töövihikute,  bussisõidu 
ja huvikoolituse  eest tasumisel, samuti 
on võimalusel toetatud elanikke raske 
majandusliku olukorra puhul.

Elanike teavitamisel oma tegemistest 
on meie vald küll esirinnas, sest ei ole 
teada palju omavalitsusi, kus volikogu 
istungist võtavad osa külavanemad ja 
MTÜ-de juhid. Meie volikogu ja muude 
tähtsamate koosolekute salvestused on 
internetis kuulatavad ning vallavalitsus 
jagab infot oma istungitest volikogus ja 
vallalehes. Vallaleht on kindlasti omasu-
guste hulgas üks paremaid.

Vallavalitsuse ja vallavolikogu koos-
töö on olnud ladus.

Tänan kõiki meeldiva koostöö eest ja 
soovitan 18. oktoobril valima tulla.

Väino Luik,
vallavanem

 16. septembri sotsiaalfoorumi kutsus kokku volikogu sotsiaalkomisjon. 
Kõneleb vallavanem Väino Luik. MARET LINA foto
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Head Viiratsi elanikud! Annan üle-
vaate teemadest, millest rääkisime 
14. septembril korraldatud arutelul ja 
mida selgitas vallavalitsus.

«Fortum Termest» tegutseb Viiratsis 
(tootmine + jaotamine) alates 2004. aasta 
sügisest, mil lisaks meie gaasikatlamaja-
le omandasime ka soojusvõrgud. Sel ajal 
tehtud otsused ja investeeringud õigusta-
sid ennast igati, sest maagaasiga saadud 
soojusenergia lõppmaksumus oli sobiv ja 
Viiratsisse ehitatud gaasitrass võimaldas 
rajada katlamaja keset alevikku.

Selle asukoht võimaldas omakorda 
planeerida uue soojusvõrkude skeemi, 
mille puhul lõppeesmärgina oleks alevis 
saavutatav lisaks tohutult suurte trassi-
kadude (2004/2005 aaasta talvel üle 40 

protsendi) vähendamisele ka rahuldav 
soojusvõrgu paiknemine.

Kohtumisel esitatigi soojusvõrgu tä-
nase olukorra ja renoveerimisega seon-
duvaid küsimusi. Toon siinkohal ära mõ-
ned soojusvõrkudega seotud arvud.

2004. aastal oli 3,5 kilomeetrit trasse, 
mis kõik olid isoleerimata. Trassikadu 
oli ligi 5000 MWh tarbimise juures üle 
40 protsendi. 2009. aaasta sügisel on 
kasutusel olevate küttetrasside pikkus 
1,8 kilomeetrit, millest 700 meetrit moo-
dustavad uued. Trassikaod on vähene-
nud 25 protsendini. 

Alanud kütteperioodiks näitab arvu-
tuslik prognoos, et tänu viimastel aega-
del tehtud töödele väheneb trassikadu 
veel 3—4 protsenti.

KÜTMINE ON PÕLETAV TEEMA Need tulemused on saavutatud sel-
lega, et lisaks trasside soetusmaksumu-
sele on «Fortum Termest» investeerinud 
trasside uuendamisse ligi 2,5 miljonit 
krooni.  Nende tööde käigus on osalt 
likvideeritud ja osalt uute trassidega 
asendatud lõigud, kus trassikaod olid 
kõige suuremad, ning kaod vähenesid.

Ka järgmiste aastate investeeringutes 
lähtume eesmärgist: investeering ei tohi 
kokkuvõttes muutuda karuteeneks ehk 
tõsta soojusenergia hinda.

Soojusenergia kõrge hind on pakku-
nud palju kõneainet. Loodetavasti said 
kõik koosolekul viibinud huvilised toi-
muvasse selgust tänu Konkurentsiameti 
esindaja Riina Randmaa selgitustele. Asja-
olu, et määrava osa soojusenergia hinnast 
moodustab gaasi hind, sai kinnitust.

(Järg 7. lk.)

Elektrooniline hääletamine algas 
8. oktoobril kell 9 ja kestab ööpäev läbi 
14. oktoobrini kell 20.

Eelhääletamise päevadel saab hää-
letada jaoskonnas nr. 1 (teenindab 
eelhääletamise päevadel ka neid, kes 
hääletavad väljaspool elukohajärgset 
jaoskonda): esmaspäeval, 12. oktoob-
ril ja kolmapäeval, 14. oktoobril kella 
12—20 Viiratsi rahvamajas;  teisipäeval, 
13. oktoobril kella 12—20 Vana-Võidus 
ametikooli õppehoones. 

Jaoskonnas nr. 2  saab hääletada 12. 

oktoobril kella 12—20 Valma infopunk-
tis, 13. oktoobril kella 12—20 Kalmetu 
Põhikoolis ja 14. oktoobril kella 12—20 
Uusna külamajas.

Valimiste päeval pühapäeval, 18. ok-
toobril toimub hääletamine kella 9—20 
Viiratsi rahvamajas (jaoskond nr. 1) ja 
Uusna külamajas (jaoskond nr. 2). Vali-
miste päeval saab hääletada üksnes sel-
les jaoskonnas, mille nimekirja hääletaja 
on kantud.

Kui kodanik kas tervisliku seisun-
di või muu mõjuva põhjuse tõttu ei 

VIIRATSI VALLAVOLIKOGU VALIJATELE saa hääletada hääletamisruumis, võib 
ta taotleda hääletamist kodus. Selleks 
peab ta esitama jaoskonnakomisjonile 
või valla valimiskomisjonile kirjaliku 
taotluse. Seda võib  esitada ka posti teel. 
Jaoskonnakomisjon võtab Viiratsi valla 
registrisse kantud hääleõiguslike koda-
nike taotlusi vastu kuni 18. oktoobrini 
ning valimispäeval kella 16-ni. Sama aja-
ni võib elektrooniliselt hääletanud valija 
ka oma häält muuta elukohajärgses jaos-
konnas hääletades.

Linda Subert,
Viiratsi valla 

valimiskomisjoni esimees

ELU EEST KÜLAS
Valimisliit ühendab inimesi, kes on 

huvitatud maa- ja külaelu traditsioo-
nide säilitamisest ja arendamisest.

* Motiveerime inimesi tegelema 
ettevõtlusega ning toetame külas ma-
janduslikku ja sotsiaalset ühistegevust, 
koolitades ja vahendades kontakte. 
Abistame ettevõtjaid, tootjarühmi ja 
MTÜ-sid europrojektide koostamisel 
ja esitamisel.

* Kaasame vajalike investeeringuob-
jektide ja tegevuste rahastamiseks või-
malikult palju Euroopa Liidu raha ning 
tasume taotlejate omafinantseeringud 
ja muud sellega seotud kulud. 

* Aitame maaomanikel välja selgi-
tada arenguperspektiivid ja toetame 
vajadusel ühisprojektide koostamist, 
näiteks lamba- ja lihaveisekasvatus 
ning puisniitude säilitamine.

* Toetame ja propageerime elukest-
vat ja ümberõpet.

* Seisame selle eest, et ei suletaks 
kergekäeliselt ühtegi lasteaeda ja kooli. 
Toetame lasteaia- ja koolilaste toidura-
ha maksmist ning töövihikute ostmist 
kuni põhikooli lõpuni.

* Tähtsustame lastevanemate ja 
koolide koostööd ning lastevanemate 
koolitusi.

* Väärtustame talu ja küla kui Eesti 
majanduse ja kultuuri alust; pöörame 
rohkem tähelepanu isamaalisele kas-
vatusele.

* Toetame traditsioone, valla kultuu-

ri- ja spordiürituste korraldamist ning 
anname võimalusi uute traditsioonide 
tekkeks (parim valla ettevõte, korte-
riühistu, MTÜ, talunik jms.). Jätkame 
lootustandvate sportlaste toetamist.

* Toetame sihtasutuste, külaseltside, 
MTÜ-de ja korteriühistute tegevust. 

* Arendame koostööd toimeka ühis-
valla moodustamiseks ning teeme naa-
bervaldadega koostööd ühiste problee-
mide lahendamisel.

* Hoiame talude, majapidamiste, 
elamute juurde viivad üldkasutatavad 
teed sõidetavad igal aastaajal ja muu-
dame need võimalusel tolmuvabaks.

* Korrastame ja arendame koos kü-
ladega üldkasutatavaid looduskauneid 
kohti, korrastame külades prügimajan-
duse ja viime selle käitlemise teenusta-
su võimalikult lähedale omahinnale.

* Kaalume võimalusi osutada iga-
päevaseid teenuseid ühisvallas asuvate 
ettevõtete baasil.

* Taotleme valitsuselt kaluritele ot-
seturundustingimuste leevendamist 
ja toetame Võrtsjärve kalurimuuseu-
mi rajamist.

* Tagame sotsiaaltoetuste jõudmise 
tõeliste abivajajateni, eelistades neid, 
kes on hätta sattunud, aga tahavad en-
nast ise aidata. Arendame välja valla 
sotsiaalkorterite süsteemi.

* Kaasame töötuid valla heakorra-
töödel, nõustame võlaorjusesse sat-
tunuid ja propageerime tervislikke 
eluviise.

* Abistame valla elanikke ja kaasame 

ülesannete lahendamiseks oma ala tund-
vaid, eelistatult kohalikke spetsialiste.

* Võtame valla eelarve koostamisel 
arvesse külade ja piirkondade arengu-
kavad ning muudame otsustusprotses-
sid läbipaistvaks ja avalikuks.

* Sekkume valitsemisbürokraatia 
ohjeldamisse kohalikus omavalitsu-
ses. Taotleme volikogu esimehele va-
bariigis kehtestatud miinimumtööta-
su maksmist. Tagame valla eeskirjade 
täitmise.

Ainult demokraatlik asjaajamine 
volikogus võimaldab täita Viiratsi 
valla lipukirja «Õigusega õigluse 
võiduni!».
Meie kodulehekülg: www.viiratsi.eu

ELU EEST KÜLAS 101 Urve Loit
102 Peeter Alvre
103 Kadri Vollmann
104 Reet Toi
105 Osvald Tikko
106 Erika Siirus
107 Rita Tamm
108 Bruno Takkel
109 Ester Otsla
110 Ilmar Mikk
111 Tiiu Kaljuve
112 Kalle Riitmuru
113 Sirle Lembinen
114 Tiia Tõnisson
115 Ludmilla Aasna
116 Kiira Soosaar
117Aare Ansmitt
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Iga organisatsiooni, eriti just oma-
valitsuse eesmärgid ja tegevus on 
sõnastatud arengukavas, mis peaks 
idee poolest olema tööjuhend valla-
valitsusele ja volikogule. Kas ja kuidas 
seda tööjuhendit on täidetud Viiratsi 
vallas, sellel ei tahaks pikalt peatuda, 
sest valimised pole ju pahatahtlik 
näpuga näitamine, vaid võimalus 
tuleviku paremaks muutmiseks ning 
edasiminekuks. Reformierakond ja 
meie toetajad tahavad pakkuda välja 
ideid ja suundi, kuidas meie vallas elu 
edasi läheks. 

Võtsime ette praegu Viiratsi vallas 
kehtiva arengukava ja tegevuskava 
ning panime kokku plaani, millest ju-
hinduda.

• Valla haldusstruktuuri ümberkor-
raldamine ja halduskulude vähenda-
mine ning volikogu tegevuse aktivi-
seerimine 

• Naaberomavalitsustega koostöö 
tõhustamine (haldusreform)

• Laste, haigete  ja abi vajavate ea-
kate eest hoolitsemine on esmatähtis 
igale omavalitsusele: tuleb luua sot-
siaalhoolde strateegia ja tegevuskava 
ning võimalused tervisespordiks nii 
lastele, noortele kui täiskasvanutele. 

• Tööjõulisele inimesele on mõtte-
kam ulatada õng, mitte kala. Töötute 
abistamine töö leidmisel

• Valla toetus ja abi MTÜ-de ning 

rahvamajade projektipõhisele tegevu-
sele – tegevustoetused võrdselt kõigile, 
omafinantseeringute ja kaasfinantsee-
ringute tagamiseks abi pakkumine

• Küla- ja peoplats Viiratsisse
• Valla halduses olevate ruumide 

(rahvamajad, külamajad, koolid, las-
teaiad) laialdasema kasutamise orga-
niseerimine

• Haridusasutuste taseme ja tingi-
muste pidev tõstmine, õppetöövälise 
tegevuse organiseerimine ja suurenda-
mine – spordi- ja huvialaringid

• Viiratsi alevi sportimisvõimaluste 
väljakujundamine – staadioni korrasta-
mine, Viljandi järve ümbruse tervisera-
ja arendamisel kaasalöömine (Viiratsi-
poolse rajalõigu valgustuse taasrajami-
ne), perspektiivis spordihall Viiratsisse.

• Külade spordiplatside rajamise 
toetamine. Laste mänguväljakute raja-
mine keskustesse, toetades mittetulun-
dusühinguid. Projektides omaosaluse 
tagamine

• Kõigepealt töötada välja noorsoo-
töö arengukava, mille elluviimine ta-
gab noortele aktiivse tegevuse kõikides 
valla asundustes, vajadusel noortekes-
kuste rajamine 

• Viiratsi alevi haljastus ja heakord 
lõpuks ometi korda. Prügimajanduse 
ja prügi sorteerimise korraldamine 

• Parema kvaliteediga ühisveevärgi-
ja kanalisatsiooniteenuse pakkumine

• Asulasiseste teede renoveerimine 
ja uuendamine (koos vee ja kanalisat-
siooniga). Asulaväliste teede ja talutee-
de probleemide lahendamine – vallava-
litsuse lahendused saab välja pakkuda 
siis, kui probleemid on kaardistatud. 

• Tänavavalgustuse korrastamine 
• Viiratsisse Iva tee äärde planeeri-

tud tehnopargi väljakujundamine eu-
rotoetuste abil – loob juurde töökohti

• Uuselamurajoonide probleemide 
lahendamine ja ennetamine – sidekaa-
bel uuselamurajooni, laste mänguväl-
jaku rajamine, teed korda

Kokkuvõtteks võib öelda, et reformi-
meelsete eesmärkides ning valimislu-
badustes ei ole midagi uut ega ulmelist, 
kõik ju teavad, mis meie elukeskkonda 
paremaks muudab. On vaid vaja jul-
gust alustada ning tegutseda. Refor-
mierakonnas on tegusad inimesed. Me 
armastame Viiratsi valda!

Siiralt Sinu

Peeter Ergma (nr. 118), Tiit 
Maisa (119), Margus Jõhve (120), 
Priit Vihuri (121), Peeter Koval 
(122), Mart Tasane (123), Kristel 
Habakukk (124), Olev Ustinov 
(125), Alari Leevit (126), Marlen 
Poplavski (127), Leana Paistu 
(128), Kadri Kessa (129), Tiina 
Tambet (130), Eha Lepa (131), 
Mihkel Raudjalg (132), Triin 
Tomp (133)

Hea Viiratsi valla elanik, tule 18. 
oktoobril valima endale meelepärast 
Viiratsi Vallavolikogu ning hääleta 
Isamaa ja Res Publica Liidu nimekirja 
kandidaatide poolt, sest me seisame 
selle eest, et

• vallavolikogu otsustes lähtutaks 
eelkõige Viiratsi valla elanike vajadus-
test;

• inimesi usaldataks ja nende soove 
arvestataks (vallavalitsus on inimese 
jaoks, mitte vastupidi);

• asju aetaks demokraatlikult ja ot-
suseid ei langetaks pisike klikk;

• tegutsetaks ette vaadates: vajadu-
sel ollakse teenäitaja, mitte teiste kan-
nul sörkija;

• tihendataks koostööd naaber-
omavalitsustega, eelkõige hariduse, 
sotsiaaltöö, ehituse ja transpordikorral-
duse alal. See annab võimaluse tegut-
seda väiksemate kulutuste ja parema 
kvaliteediga;

• toimuks külaseltside ja teiste ak-
tiivsete inimeste koosluste toetamine 
läbi edasiste arendusprojektide koos-
tamise ja kaasrahastamise. Nii üleval-
laliste kui külade traditsiooniliste üri-
tuste jätkumine;

• valla territooriumil olevad teed, tä-
navad, kõnniteed ja haljasalad saaksid 
hooldatud;

• valla allasutused teeksid koostööd 
ega oleks konkurendid;

• inimestele meeldiks elada kaunis 
ja turvalises Viiratsi vallas; 

• töö noortega saaks uue hingami-
se; 

• noortekeskuse idee tuleb täide 
viia;

• lastele loodaks rohkem mängu-
väljakuid;

• kui vald on võtnud oma elanike 
ees kohustuse, siis see ka täidetaks.

Isamaa ja Res Publica Liidu 
kandidaadid Viiratsi valla voli-
kokku:

134 KAUPO KASE
135 MATTI ORAV
136 PEETER ARRO
137 KARMEN SELTER
138 HEDI-KAI PAI
139 EDDA RIESENBERG
140 IVAR PAI
141 ERICH KELDO

ME ARMASTAME VIIRATSI VALDA!ME ARMASTAME VIIRATSI VALDA!

Viimasel ajal on tulnud turule erine-
vaid traadita interneti lahendusi, mille 
seas on raske õiget valikut teha. Eesti 
Energia pakutav KÕU internet on mit-
mes mõttes parim lahendus. Lisaks on 
sellel Viiratsi vallas parim levi.

KÕU on tänaseks laiema levialaga kui 
kolmanda põlvkonna mobiilne internet. 
Samuti ületab andmeside maksimaalne 

allalaadimiskiirus — 3 Mbit/s — GPRS 
teenuse võimalused. Kui sellele lisada 
fikseeritud kuutasu, mis ei sõltu alla- ja 
üleslaaditavast andmemahust, võib jul-
gesti väita, et KÕU internetiga pakutav 
teenus ja selle eest küsitav hind on väga 
hea suhtega.

Eesti Energia tütarfirma Televõrgu AS 
on pidevalt investeerinud KÕU teenuse 

kvaliteedi parandamisse seoses klienti-
de arvu jõudsa kasvuga. Viiratsi vald 
on üks neid kohti, kus KÕU leviala on 
tasemel “väga hea” või “hea” (vt. leviala 
kaarti).

Interneti kasutamiseks pakub Eesti 
Energia nii mobiilseid seadmeid, mis 
võimaldavad kasutada internetiteenust 
asukohast sõltumata, kui ka WiF-i või-
mekusega koduseadmeid, mis sobivad 
eelkõige paiksele kliendile, kelle kodu

(Järg 7. lk.)

KÕU internet on parim
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Viiratsi vald oma elanikkonna, ko-
gukondliku mõtlemise, geograafilise 
asendi, kultuuritraditsioonide ja aja-
looga omab erilist kohta Viljandi maa-
konnas. Oleme valmis võtma endale 
vastutust valla juhtimisel järgmisel 
neljal aastal. 

Toome välja põhimõtted ja ideed, 
millest lähtume ja mida teha tahame. 
Oleme seisukohal, et meie tegevuskava 
on realistlik ja teostatav.

1. Valla kõige suuremad väärtused 
on tema inimesed. 2. Turvaline ja mil-
jööväärtuslik elukeskkond. 3. Iga ko-
danik peab tundma end väärtuslikuna 
valla elu edendamisel. 4. Koostöö teiste 
valimisliitude ja erakondadega.

Eesmärgid
1. Rajada Viiratsisse noortekes-

kus. 2. Teha koostööd ümbritsevate 
omavalitsustega. 3. Rekonstrueerida 
ühisveevärgi ja -kanalisatsioonisüs-
teemid kompaktse asustusega aladel. 
4. Arendada tööstusparki Viiratsis Iva 
teel. 5. Teha Viiratsi Sakala tänava de-
tailplaneering. 6. Jätkata koostööd tee-
devalitsusega riigiteede tolmuvabaks 
muutmisel Viiratsi valla piires. 7. Muu-
ta mittetulundusühingute kaasabil 
valla külades elu elamisväärsemaks. 8. 
Tõhustada koostööd ühendatud kut-
sekeskkooliga. 9. Toetada maakonna 
haldusreformi.

Viime ellu
1. Ehitada Viiratsi lasteaed suure-

maks, kõnnitee Viiratsi asulast Kösti 
sillani, Viiratsisse Tehnika t. 3 juurde 
sotsiaalkortereid, koostöös elanikega 
Viiratsi uuselamurajooni mänguväl-
jakuid, Vana-Võidus juurdepääsutee 
korterelamuteni ja rekonstrueerida 
Vana-Võidu asulas tänavavalgustus.

2. Toetada prügimajade rajamist 
tiheasustusega aladel; peresid, kelle 
lapsed tegelevad organiseeritult spordi 
või kunstiga; inimesi, kes on nõus tege-
lema kooliväliselt lastega nende vaba 
aja sisustamiseks spordi või kunstiga; 
pensionäre ja puuetega inimesi seltsi-
elu korraldamisel, jätkame valla kehtes-
tatud sotsiaaltoetuste maksmist; seltse, 
seltsinguid ja mittetulundusühinguid 
kogukonnale oluliste projektide koos-
tamisel ja finantseerimisel

3. Muuta tolmuvabaks tänavad 
Vana-Võidus, Valmas, Mähmal, Kal-
metul ja Viiratsi uuselamurajoonis.

4. Vältida põhjendamatuid kulutusi 
valla eelarves. Vähendada valitsemis-
kulusid.

5. Hooldada aasta ringi valla täna-
vaid ja teid, sealhulgas intensiivse ka-
sutusega erateid.

6. Paigaldada tiheasustusega aladel 
tänavate viidad.

7. Teha koostööd korteriühistutega.

8. Korraldada suviseid laste töölaag-
reid.

Valimisliidu «Kodune Viiratsi» 
volikogu esimehe kandidaat on Mart 
Vaiksaar (163) ja vallavanema kandi-
daat Sulev Kannimäe (149).

142 Aita Arula
143 Leo Aasa
144 Riho Hint
145 Ülar Igandi
146 Peeter Ilves
147 Renna Jugomäe
148 Kaspar Juhkamsoo
149 Sulev Kannimäe
150 Zoja Linnas
151 Ulvi Lomp
152 Eiko Nõgols
153 Kai Oidermaa
154 Evelin Paistu
155 Laura Pinn
156 Heli Pärn
157 Merle Pärnaku
158 Monika Rang
159 Peeter Raud
160 Varje Reede
161 Aime Soosalu
162 Roland Tulik
163 Mart Vaiksaar
164 Väino Viidebaum

Et kodus oleks hästi 
– see oli ja on Eestimaa Rahvaliidu va-
limisnimekirja koondunud  endiste ja 
uute tegijate moto. Jätkame juba võe-
tud kursil. Korrigeerime professionaal-
suse suunas oma tegemisi vastavalt 
muudatustele ühiskonnas ja saadud 
kogemustele valla elu juhtimisel.

Väärtustame kodu ja kodukohta. 
Oleme seda meelt, et Viiratsi vald säi-
liks ega muutuks mingiks ääremaaks, 
et vald oleks iseseisva arenguga teis-
tele eeskujuks. Arengu üheks moo-
toriks oleks omavalitsuste koostöö, 
milles kõikide osapoolte huve oleks 
arvestatud.

Meie eesmärk on jätkuvalt luua te-
gus ja kompententne vallavalitsus, kes 
teenindab valla rahvast ja langetab ot-
sused demokraatlikult paljude valijate 
huve arvestades. Hoiame ettevõttesõb-
ralikku keskkonda, sest ettevõtjatest 
sõltuvad tööhõive ja eelarve täitmine.

Hoiame huviorbiidis eakate ja 
puuetega inimeste probleemid.

Oleme suutelised tagama igale lap-
sele hea alghariduse oma vallas. Meie 
eesmärk on luua lapsele õppimiseks 
sellised tingimused, et lapsevanemad 
tahaksid oma lapsed panna just meie 
valla koolidesse.

Meie vallas ei ole peagi lasteaiajär-
jekordi!

Täname valla elanikke senise meel-
diva ja konstruktiivse koostöö eest!

Meie ei ole siin 
ajutiselt.

SIIN ME ELAME!

KODUNE VIIRATSIKODUNE VIIRATSI

165  Heino Auksmann
166  Ülle Eltermaa
167  Ülle Grünberg
168  Ülle Gurjev
169  Alina Ignatenko
170  Raiki Jago
171  Jaana Jalakas
172  Astra Jamnes
173  Andrus Jõemaa
174  Heino Järve
175  Ülle Kaasik
176  Mari Karilaid
177  Valmo Kilk
178  Linda Kookmaa
179  Kaarel Kumer
180  Andres Kõll
181  Jaan Kõverjalg
182  Laine Kütt
183  Mati Leemet
184  Jaan Lepik
185  Enna Lond
186  Väino Luik

187  Leemet Lõo
188  Heidi Mäetagas
189  Tõnu Naar
190  Maire Paju
191  Urve Pihlak
192  Jaanus Pukk
193  Riho Pulk
194  Jaan Purik
195  Tõnu Roosileht
196  Anneli Saar
197  Alar Sarapuu
198  Mart Sarapuu
199  Aleksandr Saveljev
200  Andres Savi
201  Ivar Seidla
202  Pille Sihver
203  Mait Siirus
204  Olev Teder
205  Ain Tirka
206  Tiido Toss
207  Marko Vaher
208  Kalju Vellearu

Et kodus oleks hästi 
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(4. lk. järg)
Toon siinkohal ära veel mõned hinna-

ga seonduvad selgitused.
Gaasi hind, mis alates 2006. aasta lõpust 

teinud läbi vahepeal kohati 2,6-kordse 
hinnatõusu, on seotud viimase kuue kuu 
keskmise heledate õlide ja raskete vedel-
kütuste maailmaturu hinna ning dollari 
kursiga. Kui viimati nimetatud kompo-
nentide hind muutub, siis ei kajastu see 
muutus kohe ja otseselt gaasi hinnas. Kui 
näiteks õli hind saavutab oma kõrgpunk-
ti suvel, siis selle mõju ulatub gaasi hinda 
veel järgneval kuuel kuul. 2009. aastal on 
mõjutanud toasooja hinda veel ka gaasi 
kõrgem aktsiis ja käibemaksu tõus, mille 
on kehtestanud valitsus.

Gaasi hinna muutumisest tulenev soo-
juse hinna muutmine on meie aktsiaseltsi  
suurusega ettevõtetele seadusega mää-
ratud ja seda nii hinna enda osas, mille 
suuruse kooskõlastab Konkurentsiamet, 
kui ka kehtestamise ajas, mille tarbijale et-
teteatamise aeg oli vähemalt kolm kuud.

Seega on soojuse hinna muutumine 
gaasi hinna tõustes olnud protsess, mil-
les  ettevõte saab kasutama hakata uut, 
gaasi hinna muutumisest tulenevat soo-
juse hinda alles mitme kuu möödudes.

Gaasi hinna tõustes on ettevõte samal 

ajal müünud soojusenergiat hinnaga, 
milles tänu ajalisele nihkele on arvesta-
tud tegelikust madalamat gaasi hinda.

Ettevõttel tuleb järgnevatesse hinna-
kalkulatsioonidesse sisse viia korrek-
tiivid,  mis kajastaksid eelmise hinna-
perioodi planeeritud ja gaasi tegeliku 
hinna erinevust. Parandus aga pidurdab 
soojahinna langemise kiirust.

Positiivse informatsioonina võib hin-
naga seoses öelda, et praegu meie käsu-
tuses olevate andmete põhjal pole ooda-
ta sellist gaasi hinna tõusu, nagu see oli 
eelmise aasta kolmandas ja neljandas 
kvartalis. See omakorda tähendab, et 
soojuse hind jääb tänavusel talvel eel-
mise aasta omast madalamaks.

Edaspidised «Fortum Termesti» plaa-
nid Viiratsi asulas on seotud jätkuvate in-
vesteeringutega, mille eesmärk on sooju-
se hinna langetamine selles, mis on meie 
võimuses, ja tagades samal ajal soojuse 
varustuskindluse pikaks ajaks.  Investee-
ringute suurus ja nende elluviimise aeg 
sõltub täna paljuski Euroopa abirahade 
saamise võimalusest. Ettevõte on selleks 
astunud konkreetseid samme.

Andrus Laumets,
«Fortum Termesti» Lõuna-Eesti 

piirkonna juht

KÜTMINE ON PÕLETAV TEEMA

VALIMISLIIT 
«HIIEPUU»

Kallis Viiratsi valla kodanik! Taas 
on kätte jõudnud aeg, kui meil tuleb 
teha oluline otsus, kuidas minna edasi. 
Käesolevatel valimistel on esindatud 
ka valimisliit «Hiiepuu», mis on küll 
noor, aga teotahteline ja tegevustele 
orienteeritud. Meie nimekirjas kandi-
deerib nii erineva poliitilise vaatega kui 
ka erakondliku kuuluvuseta isikuid. 
See muudab meid tugevaks, samas ka 
paindlikuks, kõigi huvidega arvesta-
vaks valimisliiduks.

Meie eesmärk on teha koostööd kogu 
valla rahvaga ja seista tema heaolu eest. 
Soovime valla elanikele näidata ausat, 
avatud ja tulemuslikku juhtimist.

* Hoolimata vabariigi valitsuse ta-
gurlikust poliitikast soovime kindlus-
tada noorte perede ja eaka põlvkonna 
toimetuleku, haridus- ja kultuurielu 
jätkusuutlikkuse, teede korrashoiu 
ning arendustegevusse investeerimi-
se võime.

* Peame kohaliku elu arengul täht-
saks Euroopa Liidu vahendite kiiret ja 

asjatundlikku kasutamist.
Toetame algatusi, mis on suunatud 

kodukoha heakorrastamisele ja atrak-
tiivseks muutmisele. Loome võima-
lused meelepäraseks ja huvitavaks 
tegevuseks, sportimiseks ja vaba aja 
veetmiseks, rajades  laste ja noorte 
mänguväljakuid, restaureerides staa-
dione ja asutades huviringe.

* Toetame eestlaste põliskultuuri 
taasärkamist.

* Rajame turvalisi ja valgustatud 
jalakäijate teid.

* Soodustame naabrivalvepiirkon-
dade teket.

* Suurendame nõudlikkust valla 
heakorraeeskirjadest kinnipidamisel.

* Otsime alternatiive Vana-Võidu ja 
Viiratsi gaasiga kütmisele.

* Me ei toeta Viiratsi valla liitmist 
teiste omavalitsustega kampaania 
korras, pigem pooldame tihedat suht-
lemist ja koostööd.

* Püstitame sobivatesse paikadesse 
loodusvaatluskohti (näiteks vaateratas 
Viiratsi mäele) ning kutsume inimesi 
üles viibima rohkem looduses.

* Turisimi arendamisel näeme 
aregupotentsiaali kalandusturismil.

Kutsume kõiki valla kodanikke üles 
18. oktoobril hääletama: Sinu häälest 
sõltub valla edasine areng. Soovime 
selget mõistust ja kindlat meelt õige 
valiku tegemisel!

Valimisliidu «Hiiepuu» nimel
Juhan Juhkamsoo

209 Juhan Juhkamsoo
210 Andrus Heinsoo
211 Mati Koger
212 Enno Kell
213 Valeri Harrik
214 Andres Takel
215 Ahto Jõgis
216 Matti Kallaspoolik
217 Juhan Tasak
218 Toomas Kärmas
219 Feodor Mihhailov
220 Maire Juus
221 Arne Animägi
222 Maila Rimmel
223 Märt Tigasing
224 Ardo Jõgi
225 Kristo Gering
226 Tiina Virumann
227 Kadri Orujärv
228 Valli Lepp

VALIMISLIIT 
«HIIEPUU»

Kohalik 
võim ja 

kogukond
Suur poliitika 

on vajalik riigi ta-
sandil. Kohalikul 
tasandil on mõist-
lik lahendada ko-
halikke probleeme. Meie väikse valla 

tulevase volikogu esindajana tahan 
olla rahvale võimalikult lähedal ja la-
hendada oma valla inimestega kohali-
ku kogukonna probleeme.

Saame mitmeid Viiratsi valla prob-
leeme lahendada Euroopa toetuste 
abil, näiteks majade soojustamine, 
kaevude ehitamine, teede paranda-
mine ning parkide ja puhkealade kor-
rastamine, mis toetaks kohaliku kogu-
konna arengut. Nii võimaldaks majade 

soojustamine märgatavalt vähendada 
elanike küttearveid.

Samuti soovin parandada prügima-
janduse korraldust ning luua vallas 
jäätmepunktid, kuhu elanikud saavad 
tasuta viia pakendeid, vanapaberit ja 
ohtlikke jäätmeid.

(5. lk. järg)
või kontor asub maapiirkonnas. Oluline 
on seadmete kasutamise lihtsus. Seade 
tuleb ühendada arvutiga ja arvuti ongi 
internetis töötamiseks valmis.

KÕU seadmete hinnad algavad 1498 
kroonist, võimalik osta soodsa järelmak-
suga (alates 74.79 krooni kuus). Liitumi-
ne on tasuta, kuumaks 298 krooni.

Liitumiseks helistada numbril 
715 0755 (E–R 8–16.30) ja seade tuuakse 
tasuta kätte. Seadme järelmaksu ostmise 
korral tuleb liitumine vormistada Eesti 
Energia klienditeeninduses kohapeal.

Uus on KÕU24. Seadme saab vaid 1 
krooni eest. Kuumakse on 348 krooni. 
Liitumislepingu saab sõlmida ainult Ees-
ti Energia klienditeenindustes. Sõlmitak-
se tähtajaline leping pikkusega 24 kuud 
koduseadmele WIFI-ga (C-Motech CNR 
680W), sellele paketile ei laiene makse-
puhkuse võimalus.

KÕU kohta saab lähemalt lugeda ka 
veebilehelt www.kou.ee, infotelefon 
715 0715, klahv 1.

Ingrid Hakkaja,
KÕU projektijuht

KÕU internet on 
parim

Terje Liisa Põvvat, 
kandidaat nr. 229

Kohalik 
võim ja 

kogukond
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Pakume võimalust soetada vaegkuul-
ja/kurdi suitsuanduri komplekt abiva-
hendikaardiga hinnaga 340 krooni. See 
sisaldab suitsuanduri, vibropadja ja 
vilkuri. Info ja tellimine tel. 5383 8129, 
janar@laegas.ee või Viljandi Maavalit-
susest puuetega inimeste kaitse spetsia-
listilt Jane Ivanovalt tel. 433 0516. Kodu 
tuleohutuks!

Müüa renoveeritud heas korras maja 
Vana-Võidus. Hind 590 000 kr.. Tel. 
510 5868, 5622 0293.

Ostan metsa ja metsamaad. 
5675 4120

Malle massaaž. Tel. 5568 5129.

16.septembril toimus Viiratsi Algkoo-
li saalis sotsiaalfoorum „Kõigi jaoks“, 
millest võttis osa poolsada asjast huvi-
tatut või otseselt sotsiaaltööga seotud 
inimest.

Vallavanem Väino Luik tõestas iga-
päevanäidete põhjal, kuidas inimese 
sotsiaalne toimetulek muutub aina ak-
tuaalsemaks, ja nentis, et riik ja valitsus 
peaksid tõesti leidma vahendeid, kuidas 
hätta sattunud inimesi aidata.

Olukorra seisust ja tulevikust rääkis 
sotsiaaltöö nõunik Ülle Lepik. Vallas elab 
3675 inimest, neist saavad pensioni 1091, 
puudega inimese toetust 385, peretoe-
tust 592 ja vanemahüvitist 57 inimest. 
Üle 60-aastasi on 602 ja töötukassas on 
end registreerinud 178 inimest.

Küsimusele, kas kümme aastat tagasi 
olid inimesed enam hädas, vastas sot-
siaalnõunik, et „hädad tulevad sellest, 
et inimesed on sunnitud endale võtma 
liiga palju kohustusi, mida nad ei suuda 
täita».

Lastekaitsespetsialist Elviira Hend-
rikson nimetas suurimaks mureks kooli-
kohustuse mittetäitmist, mida põhjustab 
kodune olukord. Rahapuudus ja laenud 
tekitavad perepingeid ja vanemate lahku-
minekut. Võimalikud meetmed on vest-
lused, kutsumine valla sotsiaalkomisjoni 
või maakonna alaealiste komisjoni. Lapsi 
on saadetud internaati, kus on ööpäevane 
järelevalve, ka erirežiimiga kooli. Päeva-
koolis käimise katkestanud on jätkanud 
täiskasvanute gümnaasiumis, kutsekool 
on võimaldanud ameti omandamist ja 
lõpetamata põhihariduse jätkamist.

Kalmetul oli kümme aastat tagasi 
kaks korda rohkem õpilasi. Sel aastal 
läks valla koolidesse 24 ja Viljandisse 7 
õpilast. Järgnevatel aastatel on  koolimi-
nejaid 32, 25 ja 37. Laste järelevalvetust 
põhjustab tihtipeale vanemate alkoholi-
lembus. Sel juhul on vaja sekkuda tõsise-
malt. Viimane abinõu on vanemaõiguste 
äravõtmine.

Vald on lapsi toetanud kooli ja las-
teaia toiduraha kompenseerimisega 
ning edendanud haridust töövihikute 
kinnimaksmise, ranitsa-, sünni-, palju-
lapselise pere, sõidu-, koolilõpu- ja hu-
vikoolitusega.

Keddi Jürgen rääkis puuetega inimes-
te olukorrast. Ta soovitas elanikel olla ise 
varmad oma vajadustest teatama.

“Mitte ainult puuetega inimesed, 
vaid üldse rahvas ei taha osaleda avali-
kus elus,“ rääkis Kaarel Kumer. „Viiratsi 
inimesed ei tahtnud osaleda 1. mai mõt-
tetalgutel. Aktiivsed ollakse Uusnas, Tus-
tis, Valmas ja Tänassilmas, kus külaasjad 
edenevad.“

Mariika Kiivikas rääkis mittetulundus-
ühingu «Abimix» tegevusest. Haljastustee-
nust osutatakse kutsekeskkoolile ja vallale, 
töötab taaskasutuskeskus ja osutatakse ko-
ristusteenust. Koostöös kriminaalhooldus-
osakonnaga pakutakse kohapeal karistuse 
kandmise võimalust. Aktiivselt tegeldak-
se käsitööga, arendatakse Viiratsi parki ja 
osutatakse transporditeenust.

Liivika Rebane rääkis vaimse tervi-

se parandamise võimalustest. Ta ütles: 
«Meid on õpetatud iseendaga hakkama 
saama. Aga kas alati peame? Tihti jõu-
takse arsti juurde alles siis, kui ta ei saa 
enam aidata.» 

Anne Freimuth andis ülevaate valla 
tervisespordist: „Elurõõm on liikumi-
ses. Ei pea tippsporti tegema, räägime 
sellest, mis võimalused meil on.“ Tervi-
sepordiga tegeldakse kaootiliselt. Keva-
disel tervisenädalal liikus Viiratsi 1320 
inimest elanikust viie päeva jooksul 136 
inimest, Uusnas samal ajal aga 401-st 54. 
Külapäevade ajal polnud Viiratsis pä-
rastlõunal enam võistkonda välja pan-
na. Keskealiste aeroobikatunnis käib 5 
Viiratsi naist, samas tunnevad treeningu 
vastu huvi Viljandi naised. Uusnas käib 
võimlemas 10 naist.

Vallavalitsuse spetsialist Tõnu Naar 
rääkis heakorrast. Et rahaga on kitsas 
käes, tehakse tänavu pisut veel Uusnas 
ja Vana-Võidus, niidetakse suurt Viiratsi 
staadioni, hoitakse korras bussipaviljo-
nid, prügikonteinerid ja veetakse ära 
kogutud lehed. Korrastatud on Väluste 
tee ääres pumbajaama katkised aiad, ta-
sandatud pinda, korrastatud Ehitajate 
tee haljasalad ja lasteaia taga olev. Ette-
kandja kiitis majaomanikke hoolsust.

Suurim probleem on Tiigi tänav. 
Inimesed on mugavad, ei viitsi prahti 
konteinerisse panna, vaid sokutavad 
kilekotiga konteineri kõrvale.

Ülle Gurjev rääkis perearsti tööst. Ta 
ütles, et ravimifirma esindajad kiidavad 
uut ravikeskust, kohapeal ei osata seda 
nagu hinnatagi. Inimesed käivad ars-
ti juures tihti ja läbi mõtlemata; mujal 
maailmas on arsti töö väga kallis. 

Perearst rääkis ka joomisest: perede-
le, naabritele ja vallale on joodik selge 
nuhtlus. Ta soovitas keelustada alkoho-
lireklaam. Vallavanem pakkus võimalust 
aidata joodikuid kulude kompenseeri-
misega, kui nad lähevad alkoholiravile. 
See oleks õlekõrs ka perele.

Pille Vaiksaar ütles sotsiaalfoorumi al-
gataja Ülle Gurjevi kohta, et teist sellise  
sotsiaalse küpsusega perearsti on raske 
leida.

Maire Paju rääkis tööst laste ja noorte-
ga. Viiratsi vald maksab kinni oma laste 
töövihikud, toetab huvitegevust ja las-
telaagrit ning leiab alati võimaluse laste 
ja noorte väärtustatud tegevuse toeta-
miseks. Tagasiside tõestab, et noored on 
oma valla üle uhked. 

Sotsiaalfoorumis kogunenud head 
mõtted koondas tervikuks päeva üks 
koordinaatoreid Pille Vaiksaar järgmi-
selt: järgmisel sotsiaalfoorumil ootavad 
spetsialistid arvamust rahva hulgast; 
olgem aktiivsed probleeme ennetama; 
tuleks julgelt abi küsida; edaspidi pää-
seb ka puudega inimene raamatukokku; 
laululava ehitus on positiivne ettevõtmi-
ne; kehaline aktiivsus lisab elurõõmu; 
vald planeerib eelarvesse alkoholi võõ-
rutusravi. Maret Lina

Foorum analüüsis valla elu

MARET LINA foto

MÄLESTAME
Anastasia HINGLA Saarekülast

Jaan RANDJÄRV Uusnast

Novembrikuu 
sünnipäevalapsed

1. Linda Tikk Valma 89
1. Helmi-Marie 
                    Tuuksam Tänassilma 85
3. Mare Ruut Vanavälja 65
5. Endla Naar Uusna 84
7. Endel Tölp Kuudeküla 77
7. Veera Vellearu Tänassilma 76
10. Marta Paas Vana-Võidu 89
10. Silvi Jakobson Tusti 76
11. Agathe Kinsigo Vana-Võidu 83
12. Helga Kirsimägi Loime 77
13. Asta Kase Viiratsi  83
13. Arno Seemen Mähma 79
13. Laine Pullisaar Viiratsi 77
13. Eino Hunt Verilaske 71
15. Kaleph Jõulu Vana-Võidu 82
17. Helmi Kurt Tusti 85
17. Elmar Kask Tänassilma 78
18. Maie Hubel Vana-Võidu 74
19. Juta Kaljuste Jõeküla 89
20. Helju Karell Mähma 71
21. Ülo Leemet Uusna 80
22. Heino Vabarand Viiratsi  73
23. Toomas Paldra Vardja 71
24. Asta Sihver Ridaküla 71
26. Selma Sooaluste Viiratsi 100
26. Meida Austrin Uusna 81
26. Helju Rosenberg Mähma 77
26. Mare-Helgi Keldo Viiratsi 71
27. Jutta Vokk Verilaske 82
27. Liilia Uriko Viiratsi 76
29. Asta-Marie Unt Verilaske 80
29. Ilmar Rosenberg Mähma 79
29. Jekaterina 
                    Beljajeva Uusna 78
29. Elga Kuremäe Viiratsi 77
29. Olev Meier Verilaske 73
30. Helmi Orav Viiratsi 85
30. Linda Arumäe Vanavälja 82
30. Silvia Trippel Jõeküla 77
30. Airi Laidvee Viiratsi 74

Sündisid
2. septembril MICHAEL HALJASOKS
9. septembril RAUL HENDRIK SILDE
15. septembril MARIA POOLAKESE
26. septembril MARTEN TOOM

“Kuukirja” annab välja Viiratsi Vallavalitsus, ilmub 20. kuupäeva paiku. Toimetaja Maret Lina 
(tel. 521 3811). Kirjad saata Viiratsi postkontorisse 70101; e-post: viiratsi@viiratsi.ee. Kodulehekülg: 
http://www.viiratsi.ee. Trükiarv 1400.


